



1. Вы услышите 6 высказываний. Установите соответствие между **высказываниями** каждого говорящего **A - F** и утверждениями, данными в **списке 1 - 7**. Используйте каждую **цифру**, обозначающую утверждение, только один раз. **В задании есть одно лишнее утверждение**. Вы услышите запись дважды. Запишите свои ответы в клетки задания **1** без пробелов и знаков препинания.

The speaker believes that

1. it is not easy to leave home for a university.
2. his/her chances of becoming a university student are high.
3. he/she is not too emotional about leaving school.
4. it can be too hard to pay back the money for higher education.
5. it is impossible to make the right career choice at the age of 18.
6. it is not necessary to start a career from a university course.
7. it is not good to start a university when you are too young.

A	B	C	D	E	F

2. Определите, какие из приведённых утверждений (**A - G**) соответствуют содержанию текста (**1 — True**), какие не соответствуют (**2 — False**) и о чём в тексте не сказано, то есть на основании текста нельзя дать ни положительного, ни отрицательного ответа (**3 — Not stated**). Запишите ответы в таблицу. Вы услышите запись дважды.

- A. Michael thinks it is best to buy a 3- or 4-year-old car.**
- B. Michael is a careful driver.**
- C. The scrappage scheme supports buyers of second-hand cars.**
- D. Hybrid cars are slower than regular cars.**
- E. Hybrids can reach over 60 mph from zero in less than 15 seconds.**
- F. Alice doesn't know how to drive a car.**
- G. CO₂ emissions make a big contribution to global warming.**

A	B	C	D	E	F	G

В заданиях 3 - 9 обведите цифру 1, 2 или 3, соответствующую выбранному вами варианту ответа. Вы услышите запись дважды.

3. The narrator says that it is very important to improve your language ____

1. in all fields of the language.
2. in listening to internet radio stations.
3. in reading literature in the original.

4. When you watch English TV the narrator insists on using ____

1. voice dubbing and subtitles.
2. only subtitles and not voice dubbing.
3. neither voice dubbing nor subtitles.

5. According to the narrator the best way to broaden your vocabulary is ____

1. memorizing or repetition.
2. putting new words in their context as often as possible.
3. looking new words up in the dictionary.

6. The narrator thinks that online translators ____

1. are of great help if you want to improve your language.
2. are very harmful for mastering foreign languages.
3. should be used under some special circumstances.

7. The narrator believes that you should ____

1. learn a foreign language as intensively as possible.
2. learn a foreign language observing the particular schedule.
3. set up your own pace of learning depending on your personal preferences.

8. The tutor recommends ____

1. to learn the basics of the standard English first.
2. to start with dialects.
3. not to pay much attention to the kind of English you learn.

9. The tutor is sure that ____

1. learning English can be an interesting and pleasant pastime.
2. there must not be any fun nor jokes while learning English.
3. learning English is your personal business.